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Protokół Nr LXI/2009 
 z sesji Rady Miasta Ostrołęki  

30 grudnia 2009 rok 
 

 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Ostrołęki przy Placu Bema 1 w dniu           
30 grudnia 2009 r.  
Na sesji w dniu 30 grudnia 2009 roku podjęto następujące uchwały:  
• Uchwała Nr 473/LXI/2009 Rada Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2009 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2009 r. 

• Uchwała Nr 474/LXI/2009 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2009 r. w sprawie 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych oraz publicznych szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych  przez osoby fizyczne lub prawne oraz trybu i zakresu 
kontroli wykorzystania tych dotacji. 

• Uchwała Nr  475/LXI/2009 Rady Miasta Ostrołęki z dnia  30 grudnia 2009 r. zmieniająca 
uchwałę  w sprawie  ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe miejskiego 
transportu zbiorowego.  

• Uchwała Nr 476/LXI/2009 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2009 r. w sprawie 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu „Śródmieście Płn. – 
11 Listopada” w Ostrołęce dla jednostki strukturalnej AU6. 

• Uchwała Nr 477/LXI/2009 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2009 r. w sprawie 
określenia stawek za jeden kilometr przebiegu  w przypadku podróŜy słuŜbowych radnych 
pojazdem niebędącym własnością Miasta Ostrołęki. 

• Uchwała Nr 478/LXI/2009 Rady Miasta  Ostrołęki z  dnia 30 grudnia 2009 r. w sprawie 
zmian w budŜecie miasta Ostrołęki na 2009 r. 

• Uchwała Nr 479/LXI/2009 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2009 r. w sprawie 
zmian w składach osobowych Komisji Rady Miasta Ostrołęki. 

• Uchwała Nr 480/LXI/2009 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2009 r. w sprawie 
ustalenia zasad na jakich członkom zarządów osiedli  przysługuje zwrot kosztów podróŜy 
słuŜbowych.   

• Uchwała Nr 481/LXI/2009 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2009 r. w sprawie 
przyjęcia Planu Pracy Rady Miasta Ostrołęki. 

• Uchwała Nr 482/LXI/2009  Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 grudnia 2009 r. w sprawie 
przyjęcia rocznych Planów Pracy Komisji stałych Rady Miasta Ostrołęki. 

 
Radni nieobecni na LXI sesji Rady Miasta Ostrołęki: Krzysztof Czartoryski, Marek 
Buciński, Rafał Dymerski, Marek Sutnik. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poprosił o wprowadzenie sztandaru miasta 
Ostrołęki oraz sztandaru Klubu Honorowych Dawców Krwi przy Stora Enso Poland SA w 
Ostrołęce. 
Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego Marian Krupiński – 
podziękował za zgodę na udział w dzisiejszej sesji Rady Miasta. Cel tego spotkania jest 
zacny. Podziękował za tegoroczną współpracę z samorządem województwa mazowieckiego, 
którą oceniają bardzo wysoko jako potrzebną, niezwykle poŜyteczną i owocną. Przedstawił 
Panią Zofię Stanowską, która jest załoŜycielem Ostrołęckiego Stowarzyszenia Twórców i jest 
wieloletnim prezesem tego stowarzyszenia. Mówił, Ŝe Pan Marszałek Województwa 
Mazowieckiego Adam Struzik, postanowił doceniając oczywiście to co robiła Pani Zofia 
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Stanowska, uhonorować  Panią Zofię medalem PROMAZOVIA za wybitne zasługi i 
całokształt działalności na rzecz województwa mazowieckiego.  
Przewodniczący Komisji Edukacji i Nauki Szkolnictwa WyŜszego Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego Janusz Gołota – równieŜ podziękował za współpracę, w 
której na pewno łączyła Ostrołęka. Podziękował równieŜ za wspieranie przez samorząd 
Ostrołęckiego Towarzystwa Naukowego, gdzie z siedmiu wydawnictw jedno zostało wsparte 
przez samorząd miasta Ostrołęki.  
Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego Marian Krupiński - wręczył 
medal Pani Zofii Stanowskiej razem z Profesorem Gołotą, dziękując Pani Zofii za to 
wszystko co zrobiła,  za pracę, za trud, za zaangaŜowanie, za serce, które wkłada w to co robi, 
Ŝycząc długich lat owocnej pracy na rzecz Ostrołęki i województwa mazowieckiego.  
Pani Zofia Stanowska – podziękowała za miłe słowa i Ŝyczliwość, której się nie 
spodziewała. Podziękowała równieŜ za wsparcie przez samorząd jej działalności. Przeczytała 
napisany przez siebie wiersz (załącznik do protokołu). 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poprosił o wystąpienie Prezesa 
Honorowych Dawców Krwi przy Stora Enso Poland Pana Jana Stryjewskiego. 
Prezes Honorowych Dawców Krwi przy Stora Enso Poland Jan Stryjewski – 
podziękował w imieniu własnym i wszystkich honorowych dawców krwi przy Stora Enso 
Poland za przyznanie Klubowi odznaki „ Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, które będzie dalej 
ich zobowiązywać do aktywnej działalności, którą prowadzą juŜ przez 40 lat. Mówił, Ŝe 
aktualnie klub zrzesza około 300 osób a czynnych krwiodawców mają 258, którzy rocznie 
oddają około 200 litrów krwi. W Ostrołęce jeszcze nie było przypadku, Ŝe zabrakło krwi w 
szpitalu. Poprosił Prezydenta i radnych o zmniejszenie limitu oddania krwi celem przejazdu 
komunikacją miejską do 18 – 20 litrów. Do tej pory było to 30 litrów i jest to największy limit 
w Polsce.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe faktycznie taki wniosek 
wpłynął oraz, Ŝe 15 i 18 litrów będzie na najbliŜszej sesji wprowadzone. Wspólnie z 
Przewodniczącym Rady Miasta Dariuszem Maciakiem wręczył na ręce Prezesa Jana 
Stryjewskiego odznakę dla Klubu Honorowych Dawców Krwi przy Stora Enso Poland „Za 
zasługi dla miasta Ostrołęki”. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poprosił o wyprowadzenie sztandaru 
miasta Ostrołęki oraz sztandaru Klubu Honorowych Dawców Krwi przy Stora Enso Poland 
SA w Ostrołęce. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył LXI sesję Rady Miasta 
Ostrołęki. Powitał Prezydenta Miasta Janusza Kotowskiego, Wiceprezydenta Miasta 
Grzegorza Płochę, Wiceprezydenta Pawła Stańczyka, wszystkich zaproszonych gości, 
przedstawicieli prasy oraz radnych. Stwierdził prawomocność obrad /lista obecności - 
załącznik do protokołu/.  
 
 2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - na sekretarza obrad zaproponował radnego 
Ryszarda Sidorzaka. Radny wyraził zgodę. 
Głosowanie: 
Za - 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
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3. Przedstawienie porządku obrad oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - przedstawił porządek obrad sesji. 
Poinformował o autopoprawkach, które zostały złoŜone do pkt.5, 6 i 10 porządku obrad sesji. 
Zaproponował wprowadzenie pod obrady sesji projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2009 roku jako pkt. 4a obrad.  
Poddał pod głosowanie wprowadzenie pod obrady pkt 4a w nazwie jak wyŜej, 
Głosowanie 
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Punkt 4a został wprowadzony. 
Zaproponował Ŝeby projekt uchwały w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Rady 
Miasta Ostrołęki (dot. radnego Adama Kurpiewskiego) stał się punktem 10a obrad, 
Poddał pod głosowanie wprowadzenie pkt 10a w treści jak wyŜej, 
Głosowanie 
Za – 14 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Punkt 10a został wprowadzony. 
Zaproponował Ŝeby projekt uchwały w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Rady 
Miasta Ostrołęki (dot. radnego Macieja Kleczkowskiego) stał się punktem 10b obrad, 
Poddał pod głosowanie w prowadzenie pkt 10b w treści jak wyŜej, 
Głosowanie 
Za – 14 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Punkt 10b został wprowadzony. 
 
4. Przyjęcie protokołu LVIII sesji Rady Miasta Ostroł ęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie protokół LVIII 
sesji Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 listopada 2009 roku, 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Protokół został przyjęty.  
 
4a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2009 roku, 
Pełnomocnik ds. Osób Niepełnosprawnych Marek Olszewski – przedstawił projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza się środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 
2009 roku. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 
się środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2009 roku, 
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Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie trybu udzielania  
i rozliczania dotacji dla niepublicznych oraz publicznych szkół i placówek oświatowych 
prowadzonych przez osoby fizyczne lub prawne oraz trybu i zakresu kontroli 
wykorzystania tych dotacji wraz z autopoprawką, 
Sprawozdawca Komisji Oświaty Irena Nosek – przedstawiła sprawozdanie Komisji 
dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie trybu udzielania  
i rozliczania dotacji dla niepublicznych oraz publicznych szkół i placówek oświatowych 
prowadzonych przez osoby fizyczne lub prawne oraz trybu i zakresu kontroli wykorzystania 
tych dotacji. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 5 za, 
przeciwnych i wstrzymujących nie było i wnioskowała o jego przyjęcie wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Tadeusz Kaczyński – zapytał na czym polegają zmiany w tym projekcie uchwały w 
stosunku do obowiązującej uchwały. Nie pytałby ale w uzasadnieniu jak zwykle tej informacji 
nie ma. Stwierdził, Ŝe praktycznie nie ma uzasadnienia, bo jest tylko podstawa prawna, Ŝe 
powinno się dokonać zmian, poniewaŜ poprzednia uchwała nie spełnia warunków 
określonych w ustawie.  
Prezydent Miasta Janisz Kotowski – powiedział, Ŝe się za bardzo nie zgadza jeŜeli chodzi o 
ocenę uzasadnienia, bo te podstawowe zasady budowania uzasadnienia są oczywiście 
wypełnione. To jest uchwała, która porządkuje pewne sprawy i nie ma tu jakiś skutków 
finansowych, wiec trudno o nich pisać. Natomiast wiele wyjaśnień wprowadzają załączniki. 
Dyrektor Wydziału O światy Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe zmiany przede 
wszystkim dotyczą punktów przedszkolnych. Punkty przedszkolne nie były ujęte w  uchwale 
z 1 marca 2002 roku. Były ujęte tylko zespoły przedszkolne, które dostają dofinansowanie w 
wysokości 75% ponoszonych wydatków. Natomiast tutaj uwzględniono przede wszystkim 
punkty przedszkolne, które istnieją na terenie miasta. Są dwa punkty przedszkolne i jeden 
oddział przedszkolny, które uszczegółowiono w trzech kategoriach. Zespoły przedszkolne 
mogą być dotowane w wysokości 50% czyli przedszkola. Punkty przedszkolne w wysokości 
40% wydatków a oddziały przedszkolne w wysokości 75% bieŜących wydatków. I to jest taka 
jedna zmiana uszczegółowiona. W tamtej uchwale nie było punktów przedszkolnych 
uwzględnionych a w tej są. Druga kwestia dotyczy rozszerzenia uprawnień kontrolnych. Tam 
był taki krótki zapis odnośnie kontroli jakie mogą być przeprowadzane w placówkach nie 
publicznych, a tutaj bardziej szczegółowo jest przedstawione na czym ta kontrola miałaby 
polegać. Zmiana równieŜ dotyczy składania rozliczeń z miesięcznych wydatków, na które 
była przyznana dotacja. Teraz te sprawozdania będą składane miesięczne, półroczne i roczne. 
Jest dokładnie wyszczególnione co powinno być w tych wydatkach bieŜących i jest to w 
załącznikach. Wymagają tego zmiany o systemie oświaty.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe odniesienia do szkół samorządowych i 
nie publicznych są jak najbardziej przyjazne. Natomiast jeśli precyzowane są pewne zadania 
kontrolne, to oczywiście nie po to Ŝeby stwarzać warunki do tego, Ŝeby nękać kontrolami. 
Raczej chodzi o konkretyzację. O to Ŝeby pokazać na czym polega i czego oczekiwać w 
sprawozdaniach, czy teŜ przy spotkaniach kontrolnych. Oczywiście te kontrole są rzeczą 
konieczną, poniewaŜ decyduje się o groszu publicznym. Celem, który stawia sobie ta uchwała 
w obszarze kontrolnym jest doprecyzowanie obszaru, który by się chciało kontrolować i na 
który chce się zwrócić mocno uwagę.  
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Radny Adam Kurpiewski – zapytał o placówki przedszkolne. Jaka jest minimalna dotacja 
placówek niepublicznych. Czy są ustawowe uregulowania dotyczącego tego. Zapytał równieŜ 
czym się róŜnią te dotacje dla niepublicznych zespołów wychowania przedszkolnego lub 
punktów przedszkolnych, które organizują inną niŜ w przedszkolach i oddziałach 
przedszkolnych formę wychowania przedszkolnego. Na czym polega ta róŜnica. Dlaczego tu 
jest 40% a nie 75% jak w pozostałych. Pytał równieŜ ile jest oddziałów przedszkolnych, i 
które do których wysokości dotacji się zaliczają. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe część zapisów wprost wynika z ustawy 
a część jest oczywiście regulacją prawa lokalnego. 
Dyrektor WO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe w mieście są dwa punkty 
przedszkolne, które są zaewidencjonowane, czyli uzyskały zaświadczenie o wpisie do 
ewidencji liczące 125 przedszkolaków. Dotacja dla tych punktów przedszkolnych wynosi 
40% wydatków bieŜących. Gdyby był to zespól przedszkolny to ta dotacja wynosiłaby 50%. 
Natomiast 75% dostają oddziały przedszkolne tzw. zerówki. Na terenie miasta jest jeden taki 
oddział, który mieści się w STO. 
Radny Tadeusz Kaczyński – zapytał czy dotacja dla niepublicznych szkół czy innych 
podmiotów, przekazywana w wysokości 100% dotacji oświatowej przekazywanej w części 
oświatowej subwencji. Czy to jest w całości 100% czy jakaś część pieniędzy zostaje w 
mieście potrzebna do obsługi, jak przelewy bankowe i całej tej operacji z tym związanej. Czy 
to przekazuje się dokładnie 100% tej części subwencji oświatowej czy pomniejsza się o 
koszty obsługi. Pytał jeszcze o dotację w wysokości planowanych wydatków. Te wydatki są 
planowane na początku roku i w ciągu roku są zmiany. Czy później następuje w rocznym 
rozliczeniu korekta tych planowanych wydatków. 
Dyrektor WO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe w 100% subwencja jest 
przekazywana do szkół.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe jakkolwiek by nie liczyć to placówki 
niepubliczne działające na terenie miasta gdy chodzi o przekazywane pieniądze miejskie 
otrzymują nieco mniej, dlatego Ŝe jakby szkoła niepubliczna budowała halę niepubliczną czy 
boisko to oczywiście miasto wtedy nie ma podstaw Ŝeby pomagać. Gdy chodzi o remonty to z 
przyczyn obiektywnych inaczej są traktowane szkoły samorządowe a inaczej jeśli placówka 
niepubliczna, która mieści się w budynku prywatnym itd. W historii się to mocno zmieniało. 
Był taki czas, Ŝe w ogóle placówki niepubliczne nie były dotowane. Na początku tylko tzw. 
szkoły dzienne. Potem było to 50% i wreszcie doszło do takiej sytuacji, Ŝe na ucznia czy to w 
szkole publicznej czy niepublicznej ta wyliczona kwota z tzw. algorytmu przypada. Natomiast 
gdy chodzi o przedszkola to miasto subwencji nie otrzymuje, więc przedszkola miasto 
utrzymuje z własnych środków.  
Radny Adam Kurpiewski – powiedział, Ŝe prosił równieŜ o wskazanie ustawowych tych 
wskaźników. Czy to są w tej samej wysokości tych 75% i 40% czy tutaj coś jest więcej od 
samorządu.  
Dyrektor WO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe właśnie w takiej wysokości.  
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe Prezydent mówił, Ŝe w tej kadencji nie ma 
rozdziału na szkoły niepubliczne i publiczne. W poprzedniej taki rozdział był. Przynajmniej 
taj zrozumiał. Zapytał czy Prezydent moŜe powiedzieć jakie nastąpiły zmiany argumentując 
te zdanie. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe przykładów moŜna by kilka podać. On 
oczywiście mówił to jako doświadczenie dobre tej kadencji a nie jako koncentracja na krytyce 
tego co było. Podał przykład gdy się mówi o takich ciekawych rozwiązaniach w Ostrołęce jak 
nagradzanie wyjątkowych osiągnięć uczniowskich, jak ogólnopolskie olimpiady. Jest taka 
grupa olimpiad, konkursów, które maja zasięg ogólnopolski i są do takiego rejestru wpisane. 
Był taka praktyka w mieście, Ŝe taką nagrodę dosyć ciekawą dla nauczyciela prowadzącego i 
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dla ucznia, tylko uczeń szkoły samorządowej mógł jako finalista otrzymać. Teraz nie dzieli 
się uczniów i nauczycieli gdy chodzi o takie wyjątkowe zupełnie osiągnięcia. Bo jeśli uczeń z 
Ostrołęki osiągnie takie zwycięstwo albo zajmie waŜne miejsce w najwaŜniejszych polskich 
olimpiadach to zasadniczo przynosi to splendor Ostrołęce i niezaleŜnie czy jest to uczeń 
szkoły takiej czy takiej, to taką nagrodę otrzymuje. Tak się to teraz praktykuje.  
Radny Tadeusz Kaczyński – odniósł się do zapisu w § 9 gdzie jest zapisane, Ŝe Urząd 
Miasta moŜe przeprowadzać kontrolę. Pytał czy nie naleŜałoby tu zapisać, Ŝe Urząd Miasta 
przeprowadza kontrolę, czy to okresowo czy w jakiś inny sposób.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe gdy chodzi o systematykę 
kontroli to oczywiście plan jest załoŜony. MoŜna by dyskutować czy to sformułowanie, Ŝe 
moŜe kontrolować jest najzręczniejsze. Oczywiście, Ŝe moŜna by za radą radnego 
Kaczyńskiego zmienić ten zapis, ale sadzi, Ŝe tego typu zapis umoŜliwia wszystko co naleŜy. 
Mówił, Ŝe taki zwykły zapis o moŜliwości kontrolowania jest zupełnie wystarczający. 
Oczywiście jeŜeli Rada zaproponuje inaczej to on mógłby jakąś autopoprawkę wprowadzić, 
ale nie wydaje mu się Ŝeby to było konieczne. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt  uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
oraz publicznych szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez osoby fizyczne lub 
prawne oraz trybu i zakresu kontroli wykorzystania tych dotacji wraz z autopoprawką, 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe miejskiego transportu 
zbiorowego wraz z autopoprawką, 
Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska-Rosak – przedstawiła 
projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen 
urzędowych za usługi przewozowe miejskiego transportu zbiorowego wraz z autopoprawką. 
Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 4 za, przeciwnych i 
wstrzymujących nie było i wnioskowała o jego przyjęcie wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe celem zmian jest pełniejsze jeszcze 
otwarcie miejskiej firmy na uwagi i prośby zapotrzebowania mieszkańców. Proponuje się 
nowe rozwiązania w jego przekonaniu bardzo przyjazne uŜytkownikom transportu 
zbiorowego a przez to jeśli jest ta przychylność i takie ciekawe rozwiązania wierzy, Ŝe jest 
szansa choćby przez te nowe rodzaje biletów większych wpływów do kasy MZK, bo często 
tak jest, Ŝe pewne upraktycznienie rozwiązań choćby biletowych sprawia, Ŝe więcej osób w 
wygodnej dla siebie formie korzysta z przejazdów. Mówił, Ŝe gdy chodzi o honorowych 
dawców krwi to na jednej z najbliŜszych sesji chciałby zaproponować radnym to rozwiązanie 
o którym dzisiaj było wspomniane. To środowisko honorowych dawców krwi faktycznie 
powinno być w ten symboliczny sposób wyróŜnione. MoŜe niewiele osób korzysta z tych ulg 
ale bez wątpienia warto by było Ŝeby taki ukłon w stronę ludzi wyjątkowych dzielących się 
darem własnej krwi zrobić.  
Radny Tadeusz Kaczyński – powiedział, Ŝe ma tylko jedno krótkie pytanie, poniewaŜ 
uzasadnienie jest pełne, obszerne i wyczerpujące takŜe nie trzeba juŜ dopytywać. Zapytał czy 
naleŜy dosłownie czytać ten zapis jak: wolontariusze biorący udział w akcjach 
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organizowanych przez miasto. Pytał czy tylko organizowanych przez miasto czy równieŜ jest 
tu w domyśle pod patronatem miasta. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe co do wolontariuszy to chodzi o to, 
Ŝeby w taki symboliczny sposób uszanować tych ludzi, którzy bezinteresownie angaŜują się w 
róŜne akcje. Natomiast gdy chodzi o określenie co znaczy zapis „akcje organizowane przez 
miasto” jako te akcje oficjalne gdzie miasto Ostrołęka, samorząd włącza się, poprzez czy to 
wsparcie, czy współorganizację. Sam zapis „organizowanych” mógłby sugerować, Ŝe są to 
jakby miejskie akcje dobroczynne, czy tego rodzaju, rozumiał to w taki sposób, Ŝe będą to 
akcje gdzie na terenie miasta w sposób oficjalny współpracy z samorządem róŜne 
dobroczynne działania są organizowane. Choćby ostatnie piękne sprawy związane ze 
zbieraniem Ŝywności czy innych produktów w czasie świątecznym, gdzie organizatorem nie 
było miasto, ale bez wątpienia samorząd się w to włączył. Mówił, Ŝe widziałby ten zapis w 
rozumieniu szerszym tzn. gdy chodzi o akcje gdzie angaŜują się bezinteresownie zwłaszcza 
młodzi ludzie a miasto wspiera w oficjalny sposób przez współorganizację, patronat, 
dofinansowanie, czy tego typu zabiegi.  
Radna Maria Rochowicz – zapytała o zmniejszenie limitu dla krwiodawców. Co będzie, bo 
jest tu jednak jakaś sprzeczność interesów, jeŜeli Związki Zawodowe MZK wyraŜą 
negatywną opinię, bo wiadomo, Ŝe to jest jakiś ubytek, zmniejszenie wpływów do kasy firmy. 
A z kolei punkt widzenia radnych na ten problem jest nieci odmienny. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe samorząd jest zobowiązany zwrócić 
się nie do związków branŜowych tylko do związków, które obejmują swoim działaniem nasze 
miasto a konkretnie chodzi o Solidarność i OPZZ, czyli nie do związków zakładowych. Nie 
sądzi Ŝeby te związki były przeciw, ale nawet gdyby to opinia związków nie jest wiąŜąca.  
Radny Dariusz Bralski – powiedział, Ŝe sobie nie wyobraŜa czegoś takiego, Ŝe związki w 
tym akurat momencie mogłyby być przeciwne w takiej sprawie. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe w punkcie odnośnie wolontariuszy moŜe warto 
by było dodać, Ŝe kaŜdorazowo przy takiej akcji powinna być zgoda czy Prezesa MZK bądź 
Prezydenta, wtedy nie będzie podstaw do naruszeń.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe oczywiście wolontariusze to osoby, 
które nie tylko deklarują, Ŝe są wolontariuszami tylko w tych akcjach najczęściej lub zawsze 
mają identyfikatory. Stąd nie tylko deklaracja, Ŝe ktoś jest wolontariuszem, tylko konkretne 
zaświadczenie uprawniające jakby do tego, Ŝe jest prowadzona akcja i taka osoba jako 
oficjalny przedstawiciel uczestniczy w takiej akcji. Takie identyfikatory podczas akcji 
charytatywnych są dzisiaj czymś naturalnym i pokazują, Ŝe oto jest osoba związana z daną 
akacją. 
Prezes MZK Ryszard Chrostowski – powiedział, Ŝe według niego to jest wystarczające, 
poniewaŜ kaŜda akcja wcześniej jest zgłaszana do MZK z miasta, Ŝe jest organizowana albo 
współorganizowana i on w tym momencie przekazuje rewizorom informację o całej sytuacji i 
oni honorują te identyfikatory i tutaj nie widzi potrzeby uściślenia jeszcze bardziej tego 
tematu. 
Radny Adam Kurpiewski – powiedział, Ŝe ma zastrzeŜenia do uzasadnienia a przede 
wszystkim chodzi o to w jaki sposób będą miały wpływ te dzisiaj proponowane zmiany na 
wysokość dotacji przedmiotowej dla MZK, którą miasto będzie udzielało. Wiadomo, Ŝe 
wszystkie te szczytne cele i te wprowadzane zmiany prowadzą do generowania utraconych 
korzyści przez MZK. Pytał w jakiej wysokości będzie to wpływało na zmianę wysokości 
dotacji.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe MZK jest firmą, która ma słuŜyć. 
Oczywiście, Ŝe jako spółka obecnie ma obowiązek teŜ zastanawiać się nad zyskiem, ale tym 
celem głównym ma być zapewnienie potrzeb mieszkańców. Oczywiście, Ŝe jakieś straty w 
tym wypadku są. Przeliczyć tego pewnie się nie da. Przypomniał, Ŝe dotacja miejska jest 
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dotacją do wozokilometru i to trochę sprawę stawia w innym świetle. Nie jest moŜliwe Ŝeby 
dzisiaj przeliczyć co do złotówki ile ewentualnie te ulgi pochłoną, zwłaszcza, Ŝe jak jest w 
zapisach najczęściej jako wolontariusze pracują ludzie młodzi, którym i tak ulgi uczniowskie, 
studenckie przysługują. Dlatego obawia się, Ŝe jakieś precyzyjne sformułowania nie byłyby 
moŜliwe, więc nie będą to jakieś precyzyjne zapisy stad zapis, Ŝe utracony przychód będzie 
nieznaczny dla spółki. 
Radny Ryszard Sidorzak – powiedział, Ŝe są sytuacje gdzie trzeba coś stracić Ŝeby w innym 
przypadku trochę więcej zyskać, wiec tutaj byłby spokojny o to, Ŝe straty jakieś będą. Podał 
przykład. JeŜeli jest wprowadzony bilet wakacyjny to czasami studenci czy uczniowie staną 
przed faktem czy płacić trochę wyŜszą stawkę czy iść pieszo i pójdą pieszo. Natomiast jeŜeli 
będzie to niŜsza stawka to często będzie to nęcące Ŝeby z tego skorzystać. Więc jeŜeli są te 
propozycje, to on byłby spokojny o straty a wręcz przeciwnie jest to duŜe uelastycznienie, 
wiec strata gdzieś w innym przypadku tutaj będzie wiązała się z zyskiem i w jego ocenie 
trochę większym, wiec w jego ocenie jest to uelastycznienie moŜliwości przewozowych 
społeczeństwa.  
Radny Adam Kurpiewski – mówił, Ŝe nie pytał o zapis odnośnie ulg, czy tych biletów 
okresowych, wakacyjnych czy nawet o wolontariuszy tylko o inne zapisy. Bo bardzo chętnie 
się rozszerza ten katalog osób uprawnionych do bezpłatnego korzystania z komunikacji 
miejskiej i Ŝe motywacja jest taka, Ŝe tym ludziom się naleŜy, czyli byłym pracownikom, ich 
dzieciom, te ulgi bardzo chętnie, ale wynik finansowy firmy będzie naprawdę gorszy, bo będą 
mniejsze przychody i on tylko o tych wprowadzanych odliczeniach i ulgach mówił. 
Zastanawia go teŜ przesunięcie przystanków strefy miejskiej. Tutaj nawet nie jest przekonany 
czy to jest dopuszczalne przez prawo czyli wykraczanie poza miasto i korzystanie jakby z tej 
samej stawki, która obowiązuje na terenie miasta. Przypomniał, Ŝe miasto jest zobowiązane 
do zapewnienia komunikacji na terenie miasta a nie na terenie gmin ościennych. Przy okazji 
wkracza się z tymi przystankami w taką jakby nieczystą konkurencję dla PKSu o który 
jeszcze tak niedawno Pan Prezydent się troszczył, Ŝe ich miejsca pracy są zagroŜone i trzeba 
je skomunalizować. MZK będzie teraz jeździło jeszcze taniej poza terenem miasta. Jest 
równieŜ przekonany, Ŝe to się wyraźnie odbije na dotacji. JeŜeli Pan Prezydent tutaj 
zagwarantuje, Ŝe dotacja przedmiotowa dla MZK na 2010 rok będzie w tej samej wysokości 
co na 2009 a wszystkie koszty związane z wprowadzaniem tych ulg pokryje spółka z 
własnych dochodów to oczywiście wszyscy są za i moŜna rozszerzać ten katalog w 
nieskończoność, jeŜeli spółka się zbilansuje i będzie dawała sobie radę. Stąd jego pytanie. 
Mówił, Ŝe chciałby wszystkim uświadomić, Ŝe to nie jest takie zwiększanie przywilejów dla 
róŜnych grup społecznych, które się  nie odbija w Ŝaden sposób na budŜecie miasta. Tutaj nie 
mówi o wolontariuszach bo się zgadza z tym zapisem, Ŝe będą to nieznaczne koszty dla 
spółki. Bardziej go zastanawia zapis w pkt 12 gdy chodzi o pracowników MZK oraz ich 
małŜonkowie i dzieci do 24 roku Ŝycia gdzie nawet jest kalkulacja, która zapewne pojawi się 
we wniosku na dotację. Z tego co pamięta dotacja wygląda w ten sposób, Ŝe najpierw się 
negocjuje a później się przelicza wozokilometry, więc tutaj jest ten wpływ kaŜdej ulgi 
dawanej przez samorząd. Bilet miejski miesięczny gdzie jest uŜyty przelicznik 70zł czyli bilet 
z ograniczeniami a tak naprawdę w tym przeliczeniu powinien być bilet miesięczny 
ogólnodostępny bez ograniczeń ilości przejazdów na okaziciela waŜny na liniach 
podmiejskich i miejskich 94 zł. TakŜe nie będzie to 420 zł. od biletu normalnego, tylko będzie 
znacznie więcej. Porosił o deklarację utrzymania dotacji na tym samym poziomie. W MZK 
naprawdę bardzo duŜo inwestuje miasto. Nie wie kiedy spółka zostanie sprywatyzowana, ale 
zapewnia się jej przyzwoite warunki funkcjonowania przez te korzystanie z bezpłatnych 
przejazdów, bo za to wszystko zapłacą mieszkańcy. 
Radny Ryszard Sidorzak – powiedział, Ŝe faktycznie w tym projekcie uchwały niema mowy 
o przystankach, jakiś zmianach, jest mowa o stawkach. Wiec nie powiedział Ŝe MZK wchodzi 
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w kompetencje innego podmiotu przewozu pasaŜerów jakim jest PKS i odwrotnie. JeŜeli 
wychodzi się tymi autobusami poza obszar miasta to nie od dzisiaj a od ładnych nawet 
dziesięciu lat, co jest na zasadzie porozumienia z gminami. Pytał czy nie powinno się trochę 
innej stawki uwzględnić chociaŜby gdy jest zapis – cmentarz komunalny, tam nikt nie jedzie z 
przyjemnością. Jedzie z woli potrzeby i nic więcej. Więc jeŜeli tutaj by się dało trochę 
mniejszą kwotę to uwaŜa, Ŝe jest to bardzo słuszne. Natomiast tu nic się nie mówi o jakiejś 
konkurencyjności i tutaj moŜna być spokojnym.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe gdy chodzi o jego troskę o PKS to nie 
jest ona byłą troską tylko cały czas istniejącą. Razem ze starostami: ostrołęckim, 
wyszkowskim i ostrowskim napisali list intencyjny do ministerstwa z ponowną prośbą o to 
Ŝeby jednak tą drogą komunalizacyjną losy PKSu się potoczyły, zwłaszcza według ich oceny 
haniebnie niskiej wyceny przedsiębiorstwa. Tutaj wspólnie samorządy w waŜnej sprawie 
zabiegają. Natomiast gdy chodzi o tą odrobinę przesunięcia przystankowe czy teŜ taryfowe to 
chodzi tu o obserwację, bo ludzie jeśli mają za 100 m dopłacić i kupować inny bilet to często 
wysiadają na terenie jeszcze miejskim i idą piechotą, więc tutaj problemu, Ŝe inny przewoźnik 
tych ludzi przejmie po prostu nie ma. To jest tylko taki drobniutki gest w kierunku tych ludzi, 
którzy wysiadają nieco poza administracyjną granicą miasta i z przyczyn oszczędnościowych 
po prostu wcześniej wysiadają, Ŝeby nie ryzykować jazdy na tym bilecie taryfy miejskiej albo 
nie dopłacać. Mówił, Ŝe w budŜecie na rok 2010, juŜ przyjętym, są określone zapisy co do 
dotacji dla MZK, wiec dzisiaj jakieś dywagacje na ten temat czy ona ma być na poziomie 
poprzedniego roku, wydaje się, Ŝe płyną albo z niezrozumienia co to jest uchwała budŜetowa 
albo z niezrozumienia jej zapisów, wiec tego punktu w zapytaniu radnego nie rozumie. 
Natomiast trzeba by wziąć pod uwagę i to, Ŝe zawsze miasto stanowi pewne centrum 
subregionalne i czy się chce czy nie chce, tych sztywnych granic róŜnym działalnością się nie 
postawi. Natomiast tradycja i pewne dobre praktyki współpracy wskazują, Ŝe trudno 
zatrzymać autobus na granicy a jak ktoś mieszka trochę dalej albo dojeŜdŜa do pracy w 
Ostrołęce lub wozi dzieci do szkoły czy przedszkola to juŜ jego wyłączamy. Natomiast 
prawdą jest to, Ŝe tego typu zadania, gminy powinny podejmować. Jeśli nie mają swoich firm 
komunikacyjnych to powinny współpracować z miastem i dlatego jest jego jasne wystąpienie 
do wójtów tych gmin, które korzystają z posługi MZK. 
Radny Wiesław Stypiński – powiedział, Ŝe mu się wydaje, Ŝe w tej dyskusji umyka pewna 
istotna sprawa a mianowicie celem i zadaniem własnym gminy jest zapewnienie transportu 
miejskiego i równieŜ takim celem jest Ŝeby jak najwięcej mieszkańców zachęcić do 
korzystania ze środków komunikacji miejskiej. W ten sposób ulice staną się luźniejsze a przez 
to i bezpieczniejsze i według niego ta uchwała idzie w bardzo dobrym kierunku. RównieŜ 
jeŜeli chodzi o przesuniecie tych dwóch przystanków o te 100 m gdzie przez te 100m jakaś 
grupa ludzi musi iść Ŝeby skorzystać z miejskiego transportu, wiec uregulowanie tej sytuacji 
zmierza w dobrym kierunku.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe zmiany które obserwuje w 
MZK od dłuŜszego czasu idą w bardzo dobrym kierunku. Te bilety, które są zaproponowane 
odnajdują takie nisze, które do tej pory nie były dostrzegane, które są w stanie przynieść 
choćby najmniejsze, ale jednak korzyści. Podziękował Prezesowi MZK bo juŜ na tej akcji 
zbiórki Ŝywności przetestowano sprawę wolontariatu i dochodziło do naprawdę 
sympatycznych sytuacji bo opiekunowie sklepów zwykle rozwozili po domach 
niepełnoletnich wolontariuszy i oni po prostu wcześniej przystanek wyjeŜdŜali, Ŝeby mieć 
frajdę przejechania jednego przystanku na tej karcie wolontariusza wraz z identyfikatorem. 
To dla nich była fajna rzecz i ma nadzieję, Ŝe w przyszłości gdzie za chwile będzie WOŚP 
takŜe takie sympatycznie zadziała będą.  
Radny Adam Kurpiewski – powiedział, Ŝe stosowanie tych zasad o których tutaj radni 
mówią, czyli wspierane miejskiego zakładu, który za chwilę zostanie tak naprawdę 
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sprzedany, dotowanie go, nie wie w jakim celu. Wychodzą jakieś takie opinie mieszkańców, 
Ŝe się tak naprawdę przystanek przesuwa za granicę miasta Ŝeby dowoził ludzi pod sam sklep 
jakiegoś prywatnego przedsiębiorcy. Mówił, Ŝe lubi przejrzyste zasady i chciałby Ŝeby tak 
naprawdę zorganizować przetarg i wybrać najtańszego przewoźnika, który będzie spełniał 
nasze oczekiwania i to uwaŜa za dbanie o mieszkańców miasta, którym zapewni się tą 
komunikację ale jednocześnie o dbanie tych samych mieszkańców i pozostałych nie 
korzystających na rzeczowe i rzetelne wydatkowanie publicznych pieniędzy z budŜetu miasta. 
Mówił, Ŝe się zastanawiamy tylko gdzie dorzucić więcej pieniędzy. To socjalizm. On 
rozumie, Ŝe Platforma jest liberalna i dlatego moŜe nie zgadzają się w tych poglądach z 
większością radnych, ale te metody juŜ były. On widzi coraz więcej takich analogii w których 
i Prezydent i klub radnych Pis skłania się do sprawdzonych metod z minionej epoki. Czas 
przemyśleć, Ŝe jest wolny rynek, konkurencja i moŜna naprawdę w inny sposób niŜ 
wykładanie pieniędzy bezpodstawnie i marnotrawienie ich na jakieś niepotrzebne wydatki juŜ 
minął. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, do radnego Kurpiewskiego, Ŝe 
będzie czas na oświadczenia i dyskusję prywatyzacyjną  Ŝeby odłoŜyć. A liberalizm 
Platformy to pokazali przy prywatyzacji OPECu. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe postara się jakby coraz mniej 
odpowiadać na uwagi nie merytoryczne. Pan Adam pokazał swoje przywiązanie przy sprawie 
ulic zwłaszcza do komunizmu. PowaŜnie mówiąc, to firma MZK, to nie jest problem 
przygotowania do prywatyzacji. KaŜdy kto choć odrobinę obserwuje rozwój tej firmy widzi 
bardzo ciekawe posunięcia i tutaj niezaleŜenie od poglądów czy sytuacji, czy klubów podjęto 
ciekawą i istotną decyzję, gdy chodzi o przekształcenie firmy w spółkę. Niedługo 
najprawdopodobniej firma będzie mogła takŜe prowadzić sprzedaŜ paliw wiec to co 
zakładano a wiec rozszerzenie działalności firmy jako spółki się dokonuje. Dokonały się 
bardzo ciekawe zmiany gdy chodzi o stan taboru. Bez wątpienia bezpieczeństwo i wygoda 
przejazdów teŜ przez to zupełnie się zmieniły. Oczywiście, Ŝe moŜna by snuć kolejne 
insynuacje, Ŝe prywatyzację się przygotowuje, czy teŜ są to jakieś ukryte działania. 
Oczywiście, Ŝe kaŜda ulga gdyby w kategoriach tylko komercyjnych rozmawiali to moŜna o 
stratach mówić. Ale strata finansowa nie jest jedynym wymiarem o którym moŜna tutaj 
dyskutować. On patrzy z szacunkiem na to co się w MZK dokonuje i wydaje mu się, Ŝe jest to 
takie miejsce i taka firma w której te zmiany po prostu widać. Dowodem na to są nawet w 
naszej lokalne prasie bardzo sympatyczne artykuły. A, Ŝe jest to wyjście w kierunku 
mieszkańców róŜnych grup to faktycznie moŜna by dyskutować czy faktycznie krwiodawcom 
naleŜy przyznać przywileje, ale o czym ta dyskusja.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi 
przewozowe miejskiego transportu zbiorowego wraz z autopoprawką, 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu „Śródmieście Płn. – 11 
Listopada” w Ostrołęce dla jednostki strukturalnej AU6. 
Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Tadeusz Giers – przedstawił sprawozdanie Komisji dotyczące projektu uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego rejonu „Śródmieście Płn. – 11 Listopada” w Ostrołęce dla jednostki 
strukturalnej AU6. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 5 
za, przeciwnych i wstrzymujących nie było i wnioskował o jego przyjęcie bez poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu „Śródmieście Płn. – 11 Listopada” w Ostrołęce dla jednostki 
strukturalnej AU6, 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie określenia stawek  
za jeden kilometr przebiegu w przypadku podróŜy słuŜbowych radnych pojazdem 
niebędącym własnością Miasta Ostrołęki, 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Wiesław 
Stypiński – przedstawił sprawozdanie Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta 
Ostrołęki w sprawie określenia stawek za jeden kilometr przebiegu w przypadku podróŜy 
słuŜbowych radnych pojazdem niebędącym własnością Miasta Ostrołęki. Komisja 
pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 5 za, przeciwnych i 
wstrzymujących nie było i wnioskował o jego przyjęcie bez poprawek. Jedna osoba  nie brała 
udziału w głosowaniu.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Tadeusz Kaczyński – zapytał dlaczego nie moŜna było w projekcie odnieść się do 
stawek określonych w rozporządzeniu tak Ŝeby w przypadku zmiany tych stawek w 
rozporządzeniu nie trzeba było zmieniać treści uchwały. Tak to jest praktykowane, Ŝe ustala 
się stawki za kilometr, określone w odpowiednim akcie prawnym i to by wystarczyło. 
Natomiast tu przypisuje się konkretne stawki a to będzie powodować, Ŝe przy najbliŜszej 
zmianie potrzebna będzie kolejna uchwała, poniewaŜ te stawki obowiązują juŜ chyba od 
czterech lat. 
Radny Wiesław Stypiński – powiedział, Ŝe nie wprowadzano takiego zapisu poniewaŜ dzieje 
się to niejako z automatu. JeŜeli zmieniają się te stawki to są ogłaszane w dzienniku ustaw i są 
aktualnie obowiązujące, takŜe nie uwaŜali Ŝeby wprowadzać taki zapis.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poprosił o wypowiedź w tej sprawie 
mecenasa Janusz Kobylińskiego.  
Mecenas Janusz Kobyliński – powiedział,  Ŝe stawka będzie waŜna ta uchwalona przez 
Radę Miasta. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zapytał radnego Kaczyńskiego czy chce 
zgłosić jakiś wniosek. 
Radny Tadeusz Kaczyński – powiedział, Ŝe dzisiaj jest za późno Ŝeby dokonywać zmian, ale 
na przyszłość jak się tworzy przepisy, uchwały prawa miejscowego gdzie moŜliwe jest 
odniesienie, to wystarczyłby taki zapis a nie obowiązujące w danej chwili stawki. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe jest szansa, Ŝe te stawki nie 
wzrosną bo juŜ od kilku lat obowiązują, ale jeśli tylko rada zechce podjąć ten projekt uchwały 
to przemierzymy się do zmiany Ŝeby go uczynić bardziej elastycznym i tak go uelastycznić 
Ŝeby był prawie na zawsze dopóki nie zmieni się źródło tego prawa, czyli nie będzie to 
rozporządzenie MSWiA. 
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Poddał pod głosowanie projekt uchwały Miasta Ostrołęki w sprawie określenia stawek  
za jeden kilometr przebiegu w przypadku podróŜy słuŜbowych radnych pojazdem 
niebędącym własnością Miasta Ostrołęki, 
Głosowanie 
Za – 17 
Przeciw – 1 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia zasad na 
jakich członkom zarządów osiedli przysługuje zwrot kosztów podróŜy słuŜbowych, 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Wiesław 
Stypiński – przedstawił sprawozdanie Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta 
Ostrołęki w sprawie  ustalenia zasad na jakich członkom zarządów osiedli przysługuje zwrot 
kosztów podróŜy słuŜbowych. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 6 za, przy 1 przeciwnym, wstrzymujących nie było i wnioskował o jego 
przyjęcie bez poprawek.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia zasad na jakich członkom zarządów osiedli 
przysługuje zwrot kosztów podróŜy słuŜbowych, 
Głosowanie 
Za – 16 
Przeciw – 1 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta.  
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w budŜecie 
miasta Ostrołęki na 2009 rok wraz z autopoprawką, 
Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska-Rosak – przedstawiła 
projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w budŜecie miasta Ostrołęki na 
2009 rok. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 4 za, 
przeciwnych i wstrzymujących nie było i wnioskowała o jego przyjęcie wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe na Komisji Sportu zaopiniowano pozytywnie 
zmiany dotyczące budowy boisk sportowych przy SP2 oraz SP6 i to jest na str. 27 i w jego 
przekonaniu w tabeli na stronie 22 te zmiany powinny być teŜ wykazane. Mówił, Ŝe moŜe 
warto to uporządkować a chodzi o zakup przenośnej estrady plenerowej oraz adaptację i 
wyposaŜenie sali kinowo-konferencyjnej przy OCK. Obie inwestycje są zapisane w 
tegorocznym budŜecie nadal mimo, Ŝe jest przedostatni dzień roku, a te zakupy nie zostaną 
wykonane więc moŜe warto by było to uporządkować i zmienić. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe procedura rozliczenia wykonanych 
inwestycji i środków na nie jest konkretna i nie ma takiej konieczności ani potrzeby Ŝeby 
dzisiaj to porządkować, choć oczywiście dla jasności sytuacji niedługo te wszystkie sprawy 
jeśli juŜ zostanie rok podsumowany będą opisane. Mówił, Ŝe jeŜeli chodzi o tabele to nie był 
pewny, Ŝe naleŜałoby dodać zapis czy jakąś rubrykę o środkach zewnętrznych. To co 
zauwaŜył radny Kleczkowski i co waŜne, Ŝe środki zewnętrzne one do budŜetu wprowadzone 
być muszą, natomiast w tabelce inwestycyjnej takiej rubryki – środki zewnętrzne w tej chwili 
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nie ma. Poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie czy taka konieczność jest, jeŜeli chodzi o 
tabelaryczne zapisy. 
Skarbnik Miasta BoŜenna Gutowska-Jezierska – powiedziała, Ŝe tabela jaką radni mają 
odnośnie inwestycji to jest wzór, który obowiązuje, więc nie ma moŜliwości Ŝeby tą tabelę 
zmieniać w zaleŜności od róŜnych potrzeb. Mówiła, Ŝe w ciągu roku moŜna przesuwać 
zarówno środki z inwestycji na bieŜące środki, na bieŜące wydatki i odwrotnie, czyli dotąd 
dopóki są moŜliwości te środki spoŜytkować w ciągu roku. JeŜeli w tej chwili w ciągu roku 
zostają duŜe środki z jakiejś inwestycji, to ona nie ma moŜliwości ich tak przenieść Ŝeby one 
były w tym roku wydatkowane a budŜet się musi zamknąć zarówno po stronie dochodowej 
jak i wydatkowej, dlatego one muszą zostać na tym miejscu gdzie były i one wejdą do tzw. 
wolnych środków na koniec roku. 
Radny Adam Kurpiewski – zapytał o budowę Orlików przy SP 2 i SP6. Mówił, Ŝe jak widać 
po  otrzymaniu dotacji z Ministerstwa Sportu, co jest według niego dziwne, Ŝe miasto 
otrzymało tą dotację bo sytuacja była taka, Ŝe na którejś Komisji Sportu otrzymał taką 
informację, ze wprowadzono modyfikację, czyli zmieniono nawierzchnię i to jeszcze się tym 
szczycono a jest wyraźne zarządzenie ministerstwa, Ŝe nie moŜna zamieniać właśnie zapisów 
odnośnie nawierzchni boisk Orlik. Zapytał na co zostały wydane pieniądze gdzie przy SP2 
jest teraz kwota pełna czyli łączne nakłady inwestycyjne 1.963.000 zł. a budowa boiska przy 
SP6 1.727.000 zł. Mówił, Ŝe nie pamięta jakie były rozstrzygnięcia przetargowe ale myśli, Ŝe 
przedstawiciel Pana Prezydenta czy sam Pan Prezydent, bo ma taką głęboką wiedzę, 
przypomni jakie były rozstrzygnięcia w przetargu i jaka była to wysokość. Pytał na co zostały 
przeznaczone te środki i w jaki sposób została wprowadzona zmiana nawierzchni. Bo wie, Ŝe 
granulat wypełnieniowy na boisku przy SP2 i chyba przy SP6 został zmieniony. Słyszał 
równieŜ taką wypowiedź wcześniej, Ŝe radni to aprobowali chyba na Komisji Sportu. On nie 
był na takiej Komisji, Ŝeby była taka dyskusja i jakaś aprobata kolejnych zmian w 
nawierzchniach boisk. Poprosił o wyjaśnienie.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe jak moŜna zauwaŜyć w nazwie 
inwestycji mówi się tu o budowie boisk przy SP2 czy SP6. Prócz inwestycji tzw. Orlika 
szereg róŜnych waŜnych spraw starano się przy SP6 czy przy SP2 przy tej okazji wykonywać. 
Sama logika wskazuje, Ŝe np. trudno pewne prace rozdzielać, trudno zakończyć budowę 
Orlika a potem dopiero od nowa zaczynać budowę jakiegoś chodnika, czy ciągu 
komunikacyjnego, który by do tego boiska prowadził. W programach „Orlik 2012” 
oczywiście są bardzo konkretne załoŜenia i nie wszystko w ramach takiej inwestycji zrobić 
moŜna. Stąd niejednokrotnie podkreślano, Ŝe przy tego typu inwestycji jest wkład 
ministerstwa, wkład samorządu województwa ale największy wkład jest gminy bo Orlik 
przewiduje bardzo konkretny obszar działań. I kaŜdy kto bywa w okolicy SP6 widzi, Ŝe całą 
okolicę, cały plac szkolny przy tej okazji został w jego przekonaniu bardzo ciekawie i 
atrakcyjnie przygotowany, wraz z miejscami parkingowymi, z wymianą otoczenia, gdy 
chodzi o płyty chodnikowe. Nawet wycinka drzew jest z tą szeroko pojętą inwestycją 
związana. Co do szczegółów to oczywiście nigdy nie stwierdził, Ŝe ma taką wiedzę Ŝeby 
pamiętać wszystkie rozstrzygnięcia przetargowe, stąd nie jest w stanie odpowiedzieć na 
pytanie ile kosztował sam Orlik a ile wszystkie inwestycje towarzyszące. Gdyby chodziło o 
szczegóły to byłby chętny do przygotowania takiej rozpiski drobiazgowej, jednakŜe potrzeba 
na to czasu i uruchomienia Wydziału Inwestycji Ŝeby wszystkie szczegółowe sprawy zostały 
rozpisane. Zapytał czy przygotować tą informację moŜna na pierwsze dni nowego roku czy 
moŜe wprowadzić jakąś przerwę Ŝeby wszystkie szczegóły przygotować. Z pamięci nie jest w 
stanie. 
Radny Adam Kurpiewski – przypomniał, Ŝe wszystkie interpelacje jakie składa na ręce Pana 
Prezydenta kończą się stwierdzeniem, Ŝe wszystkie materiały na ten temat są dostępne w 
danym wydziale, w tym wypadku w Wydziale Inwestycji i Ŝeby się umówić, wystąpić 
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najlepiej z podaniem o umówienie godzin w których przyjdzie i będzie sobie szukał.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak -  przywołał radnego Kurpiewskiego do 
rzeczy dwa razy podczas jego wypowiedzi.  
Radny Adam Kurpiewski - poprosił o odpowiedź pisemną i Ŝeby wszyscy radni otrzymali tą 
odpowiedź jak równieŜ o wyróŜnienie w odpowiedzi ile wydano na zmianę granulatu 
zasypowego na tych boiskach. Mówił, Ŝe się zastanawia na jakiej zasadzie nastąpiła ta zmiana 
bo tutaj z wypowiedzi Pana Prezydenta to wnioskuje, Ŝe najpierw rozliczno i złoŜono wnioski 
o dotację, bo taki jest warunek otrzymania tej dotacji a dostano juŜ dotację z Urzędu 
Marszałkowskiego i Ministerstwa Sportu więc boisko musiało być odebrane przez Inspektora 
Nadzoru Budowlanego. JeŜeli to czy ten granulat wyciągano i z powrotem zasypywano czy 
podano fikcję i odebrano boisko bez zasypowego granulatu i kupiono go na własną rękę inny i 
zasypano ponownie. Stwierdził, Ŝe to są jakieś dziwne wybiegi.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe nie widzi innej sytuacji jak 
to, Ŝe za chwilę odbierze mu głos. Poprosił go o ustosunkowanie się do propozycji Prezydenta 
a wiec w tej przydługiej wypowiedzi i w większości nie na temat wystarczyłoby jedno zdanie. 
Poprosił Ŝeby radny szanował powagę Rady Miasta Ostrołęki.  
Radny Adam Kurpiewski – zapytał o wpływ 600 tys. zł. tytułem odszkodowania za wadium 
na podstawie wyroku Sądu Okręgowego w Ostrołęce. Chciałby dowiedzieć się bliŜszych 
informacji z czego wynikała taka korzyść dla Ostrołęki. Pytał równieŜ o termomodernizację 
SP6 gdzie 440 tys. zł. zostało na ten cel przeznaczone, więc chciałby wiedzieć w jakim trybie 
wyłoniono wykonawcę i nazwę tego wykonawcy i czy w tych 440 tys. były finansowane 
jakieś zmiany w budowie boiska. Pytał teŜ w sprawie zmian w planie finansowym Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji, czyli o zwiększenie dochodów o 500 tys. zł. Skąd te wpływy. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe jeŜeli chodzi o kwotę wpływu 600 tys. 
zł. to jest sprawa związana z firmami startującymi w duŜym przetargu odnośnie budowy 
AQUAPARKU, gdzie jedna z firm juŜ po wpłaceniu wadium nie dopełniła obowiązku 
uzupełnienia dokumentów. Prawo zamówień publicznych jest tu w zapisach bardzo 
restrykcyjne i faktycznie niezaleŜnie tutaj od woli naszej czy braku tej woli takie 
rozstrzygnięcie padło. Oczywiście nie było załoŜeniem Ŝeby gnębić firmę i Ŝeby umniejszać 
majątek o tak jednak wielką kwotę. JednakŜe działanie miasta musiało być zgodne z prawem 
co jest oczywiste. Bo w innym wypadku gdyby np. powiedzieć, Ŝe drobny błąd, 
nieuzupełnienie dokumentów na czas i to będzie uznane wtedy byśmy się narazili na zarzut, 
Ŝe uszczuplono majątek miasta. Stąd jedynym rozwiązaniem w tego typu sytuacjach jest rzecz 
jasna rozstrzygnięcie sądowe. To rozstrzygnięcie sądowe wskazało, Ŝe jednak niedopełnienie, 
ktoś by powiedział drobnych obowiązków ze strony oferenta sąd rozpoznał i uznał, Ŝe 
wadium przepada. Stąd taki wpływ na konto miasta. Trudno tutaj jakiś triumfalizm uprawiać 
bo to jest kwota od firmy, która startowała w przetargu. W przypadku termomodernizacji           
SP 6 to większych szczegółów nie jest w stanie przekazać, natomiast wydaje się nie 
logicznym by było gdyby przy termomodernizacji sprawy boiskowe rozstrzygali. 
Modernizacja dotyczyła przede wszystkim budynku szkoły i widać jak się pięknie SP 6 
zmieniło. Poprosił o chwilę zwłoki Ŝeby przy obecności dyrektora Wydziału Inwestycji te 
odpowiedzi były przekazane, czy to bezpośrednio przez odpowiedź na zapytanie czy teŜ na 
sesji. Mówił, Ŝe te zwiększenie dochodów dla MOSiR nie płynęło z jakiś drastycznych 
podniesień opłat za uŜytkowanie obiektów tylko w rozliczeniu roku taka kwota większa niŜ 
planowana wyszła i z przyczyn jasnych musi być to uporządkowane, stąd taka kwota wyszła. 
To jest zwykły zabieg i tu nie było jakiegoś wpływu nagłego, nie było jakiś sytuacji 
nadzwyczajnych, Ŝe oto np. podniesiono opłaty za uŜytkowanie któregoś z obiektów i to tak 
mocno, Ŝe nagle są wpływy. Przeprosił za nieobecność Dyrektora Wydziału Inwestycji 
Mieczysława HendoŜki, który poprosił o zwolnienie z sesji ze względu na pogrzeb córki 
pracownika Wydziału. 
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w budŜecie miasta Ostrołęki na 2009 rok wraz z 
autopoprawką, 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
Po podjęciu uchwały zarządził 10-minutową przerwę. 

 
10a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w 
składach osobowych Komisji Rady Miasta Ostrołęki (dot. radnego Adama 
Kurpiewskiego), 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Wiesław 
Stypiński – przedstawił sprawozdanie Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta 
Ostrołęki w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Rady Miasta Ostrołęki (dot. 
radnego Adama Kurpiewskiego). Radny Adam Kurpiewski złoŜył rezygnację z członkowstwa 
w następujących Komisjach: BudŜetu i Finansów, Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury 
Technicznej i Ochrony Środowiska, Inwentaryzacyjnej, Oświaty, Prawa i Współpracy z 
Samorządami Mieszkańców oraz Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej wiec Komisja 
Prawa zgodnie z pisemną rezygnacją radnego przygotowała stosowny projekt uchwały w tej 
sprawie. Komisja jednomyślne rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 5 za                     
i wnioskował o jego przyjęcie bez poprawek. Jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radna Stanisława Watrakiewicz – powiedziała, Ŝe zabiera głos we własnym imieniu a nie 
w imieniu Klubu. Oświadczyła, Ŝe nie bierze udziału w głosowaniu ani za, ani przeciw, ani 
się wstrzymuje, poniewaŜ uwaŜa, Ŝe uzasadnienie uchwały jest obraźliwe i niewiarygodne, 
tzn. swoim brakiem udziału w głosowaniu chce pozbawić zarzutu stawianego w uzasadnieniu, 
zacytowała: „wyraŜam równieŜ swoje ubolewanie – to są słowa w uzasadnieniu, Ŝe po               
28 latach od wprowadzenia stanu wojennego radni PiS stosują metody represji i nacisku              
w celu zachowania pełni władzy oraz eliminacji udziału opozycji w procesie legislacyjnym”.            
W związku z tym Ŝeby nie dawać powodów do takich wniosków nie będzie brać udziału w 
głosowaniu. Mówiła, Ŝe uchwała ta według niej jest wynikiem uraŜonej ambicji i bardzo 
wygórowanej samooceny. Jak to się ma do tak częstego odwoływania się o troskę                            
o wyborców, nie wie. 
Radny Adam Kurpiewski – powiedział, Ŝe przeczyta te uzasadnienie, i Ŝe w uzasadnieniu do 
projektu uchwały nie są cytowane jego słowa. Jako załącznik jest jego wniosek. W 
uzasadnieniu jest tylko napisane, Ŝe złoŜył rezygnację z pracy w komisjach zgodnie z zapisem 
art. 21 ustawy o samorządzie gminnym. Cytował uzasadnienie. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zwrócił uwagę radnemu Kurpiewskiemu, 
Ŝe te materiały wszyscy otrzymali i nie ma potrzeby Ŝeby je czytać, bo to jest strata czasu dla 
wszystkich.  
Radny Adam Kurpiewski – powiedział, Ŝe jak zawsze kaŜda wypowiedź z jego strony jest 
stratą czasu dla radnych PiS. Wcześniej po tym głosowaniu to on nie miał Ŝalu o to, Ŝe ktoś 
chciał go wykluczyć ze składu komisji, ale uzasadnienie którym się posłuŜono, uzasadnienie 
nieprawdziwe. Teraz tak naprawdę oczekuję jakiś przeprosin ze strony tych, którzy te 
uzasadnienie napisali a następnie przegłosowali. Przypomniał artykuł w Rzeczpospolitej, 
który dokładnie pokazał mechanizm w jakim działa firma, która wygrała przetarg, identycznie 
wpisujący się w to co się działo w Ostrołęce. Chciał przeczytać treść swojego uzasadnienia. 
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe odbierze radnemu głos 
jeŜeli zacznie czytać materiały, które posiadają wszyscy radni i nie tylko radni, bo 
Przewodniczący Samorządów Osiedlowych równieŜ. 
Radny Adam Kurpiewski – powiedział, Ŝe chciałby powiedzieć dlaczego złoŜył tą 
rezygnację, celem przekazania wiedzy tutaj obecnym mieszkańcom Ostrołęki, jak i radnym.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe chciałby być dobrze 
zrozumiany, i Ŝe nie umoŜliwia mu wypowiedzi, ale uniemoŜliwi mu czytanie materiału, 
który wszyscy posiadają, bo to jest strata czasu. MoŜe w oświadczeniach odczytać swoje 
uzasadnienia. 
Radny Adam Kurpiewski – powiedział, Ŝe Przewodniczący nie zwrócił uwagi Pani 
Przewodniczącej Watrakiewicz, która cytowała jego uzasadnienie w którym stwierdza, Ŝe nie 
moŜe dopuścić do tego aby większość rady głosowała za nieprawdziwymi, niezgodnymi z 
prawdą uzasadnieniami do projektów uchwał. JeŜeli to się zdarza w przypadku jego uchwały 
to podobnie moŜe się zdarzyć w kaŜdej innej. Mówił, Ŝe składa tą rezygnację równieŜ dlatego, 
Ŝe wyobraŜa sobie konsekwencje jakimi by się kończyły kolejne wnioski, Ŝe na kaŜdej sesji 
Rady Miasta dowiadywałby się coraz to dziwniejszych wymyślonych, wyssanych z palca i 
całkowicie nieprawdziwych uzasadnień co do jego osoby, Ŝe radny Kurpiewski coś zrobił 
czego nigdy nie zrobił. On pamięta tylko jeden zarzut ze strony radnej Rochowicz, która 
powiedziała, Ŝe zabrał na sesji Rady Miasta 26 razy głos i to jest najwyraźniej przyczyna do 
odwołania go ze składu Komisji bo zabiera czas, czyli to co Pan Przewodniczący raczył 
powiedzieć, bo podejrzewa, Ŝe w tym momencie mówi dwa razy dłuŜej niŜ by przeczytał te 
uzasadnienie, ale to teŜ jest pewnie zabieranie czasu. Mówił, Ŝe miał mocne wystąpienie i to 
wystąpienie w którym porównywał nawet te postępowanie do zasad którymi kierowały się te 
organizacje, które teraz są nazywane organami terroru ze stanu wojennego czy z walki z 
opozycją. Właśnie tak zaczyna się system totalitarny, odbieranie głosu osobom 
niewygodnym. Pytał czy radnym to przeszkadzało, Ŝe brał czynny udział w posiedzeniach 
Komisji. Właśnie tym kierowała się poprzednia władza eliminując środowiska 
solidarnościowe, które były niewygodne, które próbowały powiedzieć społeczeństwu i 
przekazać prawdę. JeŜeli taka motywacja kieruje wnioskodawcami to on nie jest w stanie 
zasiadać w komisjach razem z nimi i podejmować uchwał, które będą przekazywane do 
społeczeństwa i będą wpływał na funkcjonowanie miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe faktycznie nie przerwał 
Pani Przewodniczącej z prostego powodu, poniewaŜ ten cytat był wpleciony w jej obszerną 
wypowiedź. 
Radna Stanisława Watrakiewicz – powiedziała, Ŝe ma w ręku uchwałę i ma na stronie 
podpis Pana Adama Kurpiewskiego i uzasadnienie z którego przytoczyła cytat, a zatem do 
Ŝadnego kłamstwa się nie przyczyniła i wyprasza sobie tego typu zarzuty. Mówiła, Ŝe jego 
powoływanie się na stan wojenny, na totalitaryzm, to ona mogłaby coś na ten temat 
powiedzieć a nie on. Jeśli chce mówić niech lepiej najpierw wiedzę dobrą zdobędzie na ten 
temat. 
Radny Wiesław Stypiński – odniósł się do tego co radny Kurpiewski powiedział na temat 
uzasadnienia. Pan radny Kurpiewski złoŜył wniosek o rezygnacji z prac w Komisjach, które 
wcześniej przeczytał i uzasadniał to właśnie tym, Ŝe nie widzi moŜliwości dalszej pracy w 
komisjach ze względu na to, Ŝe został tak potraktowany na poprzedniej sesji. Mówił, Ŝe nie 
będzie komentował tego co ustalono na poprzedniej sesji. Wynik głosowania był taki a nie 
inny. Głosów za odwołaniem radnego z Komisji Sportu było 14 a z tego co sobie przypomina 
to klub koalicyjny liczy tych głosów 11,  w związku z tym widać, Ŝe działania Pana radnego 
są oceniane równieŜ niezbyt dobrze przez innych radnych, dlatego zdecydował, Ŝe tych słów,  
które radny Kurpiewski napisał w swoim uzasadnieniu i swojej rezygnacji z prac w 
Komisjach nie powielał w uzasadnieniu Komisji. To była rezygnacja przez niego napisana i 
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nie czuł potrzeby a i z komisji nikt nie zgłaszał takiego wniosku, Ŝeby jego uzasadnienie 
dotyczące rezygnacji z prac w poszczególnych komisjach dołączać.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – przypomniał wynik głosowania o którym 
radny Stypiński raczył wspomnieć był, 11 za, 4 osoby wstrzymały się od głosu, nikt nie był 
przeciw. Radny nie brał udziału w głosowaniu. Projekt złoŜonej uchwały to były trzy osoby i 
w tym tylko dwóch członków klubu koalicyjnego. Porosił Ŝeby wrócić do dyskusji nad tym 
projektem uchwały.  
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Rady Miasta 
Ostrołęki (dot. radnego Adama Kurpiewskiego), 
Głosowanie 
Za – 1 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 5 
Reszta radnych nie brała udziału w głosowaniu w tym równieŜ radny Adam Kurpiewski 
którego sprawa dotyczyła. Kworum na sali wynosiło 18 radnych.  
Uchwała została podjęta. 
 
10b. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w 
składach osobowych Komisji Rady Miasta Ostrołęki (dot. radnego Macieja 
Kleczkowskiego), 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Wiesław 
Stypiński – przedstawił sprawozdanie Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta 
Ostrołęki w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Rady Miasta Ostrołęki (dot. 
radnego Macieja Kleczkowskiego). Radny Maciej Kleczkowski złoŜył rezygnację                           
z członkowstwa w następujących Komisjach: Sportu i Turystyki, Inwentaryzacyjnej, Promocji        
i Kultury, Rewizyjnej oraz Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców wiec Komisja 
Prawa zgodnie z pisemną rezygnacją radnego przygotowała stosowny projekt uchwały w tej 
sprawie. Komisja rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 3 za, przy                           
1 przeciwnym i dwóch wstrzymujących się wnioskował o jego przyjęcie bez poprawek.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Ryszard Sidorzak – powiedział, Ŝe te dwa wnioski, dwa projekty uchwał, dla niego 
są znacznie róŜniące się. W jego ocenie kolega Maciej Kleczkowski bardziej emocjonalnie 
podszedł do tematu, ale to jest oczywiście jego zdanie. Jednak wydaje mu się, Ŝe czasami co 
obserwował, to na komisjach merytoryczny głos radnego Kleczkowskiego był przydatny 
wielokrotnie, równieŜ Panu Prezydentowi. Mówił, Ŝe radni stają przed faktem dobrej woli 
którą zadeklarował na piśmie kolega Maciej. Nie mniej jednak jeŜeli wola radnych byłaby 
inna to poprosił radnego Macieja Kleczkowskiego Ŝeby uszanował wynik jaki padnie na sali 
przy głosowaniu. On będzie przeciwny odwołaniu. UwaŜa, Ŝe ta merytoryka jest potrzebna. 
JeŜeli nawet jest ona opozycyjna, to jest potrzebna i dlatego pozwolił sobie wyrazić swoje 
stanowisko. 
Radny Dariusz Bralski – powiedział, Ŝe jest jednym z trzech osób, które podpisały 
poprzedni wniosek o odwołanie radnego Adama Kurpiewskiego. Był to sygnał trzech radnych 
o to Ŝeby kolega Adam zmienił swój język w stosunku do radnych, pracowników Urzędu, 
Prezydenta. To jest jego sprawa jak zareagował, zrobił. Postawą swoją przyznał się do tego, 
Ŝe języka nie zmieni i będzie dalej próbował radnych pouczać. W stosunku do radnego 
Kleczkowskiego ma odmienne zdanie z tego względu, Ŝe Maciek Kleczkowski nieraz teŜ ma 
swój język taki cięty i częściowo moŜna go nazwać obraźliwym, ale uwaŜa, Ŝe wypowiada się 
merytorycznie i nie obraŜa aŜ tak drastycznie jak to robił radny Adam Kurpiewski. On przy 
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tym projekcie uchwały będzie głosował przeciw.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Rady Miasta 
Ostrołęki (dot. radnego Macieja Kleczkowskiego), 
Głosowanie 
Za – 0 
Przeciw – 8 
Wstrzymało się – 0 
Reszta radnych nie brała udziału w głosowaniu w tym równieŜ radny Maciej Kleczkowski 
którego sprawa dotyczyła. Kworum na sali wynosiło 18 radnych.  
Uchwała nie została podjęta. 
 
11. Przyjęcie sprawozdania Prezydenta Miasta Ostrołęki z działalności w okresie od             
1 listopada do 30 listopada 2009 roku. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Maciej Kleczkowski – odniósł się do strony 11 sprawozdania, odnośnie Wydziału 
Oświaty, pkt 3, który mówi, Ŝe objęto patronatem i udzielono pomocy Gimnazjum 
Klasycznemu w Ostrołęce w zorganizowaniu sympozjum pt. Magia – cała prawda. Te 
sympozjum przestrzegało m.in. przed Harrym Potterem. W ostrołęckich szkołach publicznych 
jest moŜliwość wypoŜyczenia tej ksiąŜki przez dzieci i cieszy się ona zainteresowaniem. Z 
jednej strony Pan Prezydent obejmuje patronat i przestrzega przed Harry Potterem a z drugiej 
strony ksiąŜkę dzieci pytają nagminnie.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe to jest właśnie pluralizm. Niech sobie 
ludzie wybierają. Jedni mówią czytajcie, inni mówią nie czytajcie. I to dobrze jak jest wybór. 
Jak kto chce niech tak robi, oczywiście w tym wypadku. 
Radny Adam Kurpiewski – zapytał o zarządzenie Prezydenta nr 373 w sprawie powołania 
członków komisji przetargowej na przebudowę ulicy Targowej w Ostrołęce – etap pierwszy. 
Chodzi o dodatkowe zamówienia wyłaniane z wolnej reki. Zapytał czego one dotyczyły i na 
jaką kwotę zostały zlecone.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe cały czas jest ta wyjątkowa sytuacja, 
Ŝe nie ma w tej chwili Dyrektora Wydziału Inwestycji. Mówił, Ŝe bez wątpienia powołał taką 
komisję i o ile pamięta to na czele jej stał Prezydent Stańczyk. Był teŜ w niej Dyrektor 
HendoŜko. Poprosił o zgodę na wyjaśnienie tej kwestii w najbliŜszym czasie i  jeśli będzie 
potrzeba to na piśmie albo przez informację ustną na najbliŜszej Komisji albo sesji.  
Radny Adam Kurpiewski – poprosił o odpowiedź na piśmie i podanie do wiadomości 
wszystkim radnym bo na komisjach moŜe go nie być bo nie jest zapraszany.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe wszyscy radni otrzymują 
informację o spotkaniach komisji i to jest takŜe zaproszenie. 
Radny Adam Kurpiewski – zapytał czy dostanie odpowiedź na piśmie na wszystkie 
postawione przez siebie pytania. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe o ile się orientuje w pracach 
samorządowych to wstęp na Komisje jest wolny. Potwierdził, Ŝe taka informacja na piśmie 
będzie przygotowana. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie sprawozdanie 
Prezydenta Miasta Ostrołęki z działalności w okresie od 1 listopada do 30 listopada 2009 
roku, 
Głosowanie 
Za – 14 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
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Sprawozdanie zostało przyjęte.  
 
12. Informacja o złoŜonych interpelacjach i odpowiedziach udzielonych przez 
Prezydenta Miasta. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – przeczytał interpelacje i odpowiedzi 
udzielone przez Prezydenta Miasta. Były to dwie wspólne interpelacje radnej Magdaleny 
Jaworowskiej i Marii Rochowicz oraz interpelacja radnego Dariusza Maciaka.  
 
13. Oświadczenia Radnych. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radna Stanisława Watrakiewicz – oświadczyła, Ŝe nie upowaŜniała Pana Adama 
Kurpiewskiego do występowania w jej imieniu o jakiekolwiek informacje na piśmie, 
poniewaŜ w zwrocie dla wszystkich radnych, uwaŜa siebie teŜ. 
Radny Adam Kurpiewski – oświadczył, Ŝe od dłuŜszego czasu Przewodniczący nie czyta 
jego interpelacji i nie wie dlaczego. On składa interpelację juŜ drugą o tej samej co prawda 
treści w pewnym wstępem i nie otrzymuje na to odpowiedzi. Nie jest nawet czytana ta 
interpelacja, Ŝe takowa wpłynęła. Poprosił o dołączenie tych interpelacji do protokołu sesji. 
Ta interpelacja jest dość długa ale moŜe warto Ŝeby radni się zapoznali z jej treścią.  

 
14. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta. 

a) rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia planu 
pracy Rady Miasta Ostrołęki,   

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Dariusz 
Bralski – przedstawił sprawozdanie Komisji dotyczące uchwały Rady Miasta Ostrołęki w 
sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Ostrołęki. Komisja pozytywnie rozpatrzyła 
przedmiotowy projekt uchwały głosami 7 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było i 
wnioskował o jego przyjęcie bez poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Ostrołęki,   
Głosowanie 
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 

b) rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia 
planów pracy Komisji Rady Miasta Ostrołęki, 

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Dariusz 
Bralski – przedstawił sprawozdanie Komisji dotyczące uchwały Rady Miasta Ostrołęki w 
sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Ostrołęki. Komisja pozytywnie rozpatrzyła 
przedmiotowy projekt uchwały głosami 7 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było i 
wnioskował o jego przyjęcie bez poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Ostrołęki,   
Głosowanie 
Za – 17 
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Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 

c) przyj ęcie harmonogramu posiedzeń sesji Rady Miasta Ostrołęki na I półrocze 
2010 roku, 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zapytał czy są jakieś uwagi do 
harmonogramu posiedzeń. Uwag nie było.  
Poddał pod głosowanie przyjęcie harmonogramu posiedzeń sesji Rady Miasta Ostrołęki na             
I półrocze 2010 roku, 
Głosowanie 
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Harmonogram został przyjęty.  

d) sprawy inne. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Poinformował, Ŝe w związku z rezygnacją Przewodniczącego Komisji Inwentaryzacyjnej 
radnego Wiesława Szczubełka, miejsce Przewodniczącego na tym samym posiedzeniu zajął 
dotychczasowy Wiceprzewodniczący radny Dariusz Bralski. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe tą zmianę przewidział miesiąc temu i mówił o 
niej na jednej z ostatnich sesji.  
 
14. Sprawy róŜne. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe chciałby wystąpić, oczywiście za 
zgodą Rady z inicjatywą utworzenia Komitetu Społecznego na rzecz ufundowania sztandaru 
dla ostrołęckiej policji. To istotna i honorowa sprawa Ŝeby nasi policjanci, którzy szczycą się 
dobrymi wynikami swojej pracy na Mazowszu i nie tylko, Ŝeby taki honorowy punkt 
odniesienia mieli. Obchodzono niedawno 90-lecie utworzenia państwowej policji i wiele 
jednostek takich powiatowych taki sztandar posiada. Zwyczajowo jest tak, Ŝe taka inicjatywa 
zaczyna się od samorządu, dlatego dzisiaj z taką prośbą i wnioskiem do Rady występuje. 
Oczywiście do tego komitetu zostaliby zaproszeni przedstawiciele powiatu ziemskiego oraz 
gmin, bo wiadomo, Ŝe nasza policja działa na rzecz całego regionu. Przypomniał, Ŝe 
wspólnymi siłami samorządu ostrołęckiego, nie jednej tylko kadencji, została przekazana 
bardzo cenna działka na szansę budowy komendy policji. Uczestniczono równieŜ w 
największym stopniu w takim ciekawym programie wsparcia dla policji i milion złotych 
miasto Ostrołęka wyłoŜyło w ciągu ostatnich lat, co jest znacznie więcej niŜ starostwo czy 
gminy. Wreszcie wszystkie sprawy z przygotowaniem do budowy komendy, czyli pozwolenie 
na budowę i inne działania urzędnicze były bardzo dobrze i sprawnie prowadzone mimo 
róŜnych dziwnych wypowiedzi, Ŝe np. pozwolenie było opóźniane. MoŜe przyjdzie równieŜ, 
taka chwila gdzie będzie trzeba się zastanowić czy nie wesprzeć finansowo budowy komendy. 
Ale wtedy to wsparcie finansowe będzie trzeba rozwaŜyć i jeśli byłaby jasna deklaracja 
odpowiedzialnej za sprawy infrastruktury policyjnej strony rządowej, Ŝe ta budowa będzie. 
Poprosił, Ŝeby Rada zechciała się wypowiedzieć czy to w formie głosowania czy w innej, czy 
taką inicjatywę samorządową poprzeć, za co byłby bardzo wdzięczny. Inne samorządy w ten 
sposób działały jak np. Siedlce.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zapytał radnych czy warto poprzeć 
inicjatywę utworzenia Komitetu Społecznego na rzecz ufundowania sztandaru dla ostrołęckiej 
policji.  
Radny Maciej Kleczkowski – zapytał czy jest zgoda policji w tej kwestii. 
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Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe rzecz dokonuje się w ten sposób, Ŝe 
inicjatywa najczęściej jest z samorządu a potem występuje się z informacją, Ŝe taki komitet 
powstał do komendy nie tylko miejskiej, równieŜ do wojewódzkiej a nawet do głównej. 
Policjanci z taką inicjatywą chętnie by się spotkali. Takie oczekiwanie ze strony policji jest. 
Co do zgody to trudno powiedzieć bo jeszcze tego komitetu nie ma. O zgodę komendanta 
wojewódzkiego występuje juŜ utworzony komitet. Z codziennych rozmów wynika, Ŝe 
policjanci ostrołęccy bardzo by oczekiwali takiej moŜliwości Ŝeby sztandar policji był.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał po głosowanie utworzenie 
Komitetu Społecznego na rzecz ufundowania sztandaru dla ostrołęckiej policji, 
Głosowanie  
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Radni poparli utworzenie Komitetu Społecznego na rzecz ufundowania sztandaru dla 
ostrołęckiej policji. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe jeśli chodzi o interpelacje, 
to wszystkie interpelacje i zapytania są załącznikiem do kaŜdego protokołu z sesji. Po drugie 
na wniosek radnego Macieja Kleczkowskiego od jakiegoś czasu stosuje skrótową informację 
o interpelacjach. A jeśli chodzi o interpelację radnego Kurpiewskiego to one były na dwóch 
kolejnych sesjach czytane poniewaŜ ta druga jak zauwaŜył radny, zresztą zgodnie z faktami 
jest faktycznie powieleniem, prócz początku, tej pierwszej, dlatego zapoznał radnych z 
początkiem tej interpelacji. 
Radna Magdalena Jaworowska – powiedziała, Ŝe w dniu wczorajszym odbyła się 
konferencja podsumowująca realizację projektów współfinansowanych przez Europejski 
Fundusz Społeczny. Program „Wracam na rynek pracy” oraz „Pozwól sobie pomóc” 
ukończyło 95 osób. Są to osoby niepełnosprawne, opuszczające rodziny zastępcze, domy 
dziecka oraz osoby korzystające z pomocy MOPR. Ukończyły bezpłatne bardzo przydatne 
kursy. Podziękowała za realizację juŜ drugiego projektu. Są to projekty, które warto 
kontynuować. Dają szansę tym ludziom nie tylko na znalezienie pracy, ale równieŜ łatwiejszy 
kontakt ze środowiskiem. Zaprosiła wszystkich na najbliŜsze posiedzenie Komisji Rodziny, 
gdzie odbędzie się prezentacja tych projektów. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – podziękował radnej Magdalenie Jaworowskiej za 
przypomnienie o tych sprawach, które się dokonały. To prawda, Ŝe są to bardzo ciekawe 
rzeczy i przydatne. Jest to realizacja tej zasady którą przyjęto, Ŝe jeśli tylko którakolwiek z 
instytucji, firm miejskich odwaŜy się występować o środki zewnętrzne, to zawsze samorząd 
ten tzw. wkład własny rezerwuje. I w tym przypadku tak właśnie było.  
W związku z końcem roku podziękował wszystkim za współpracę i zaprosił do sali 113  na 
krótkie spotkanie.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – równieŜ podziękował za kolejny rok 
wspólnej pracy. Za wszystko co się nie udało albo radni oceniają, Ŝe nie tak być powinno,  
przeprosił. Mówił, Ŝe to jest duŜy zaszczyt przewodzić tak szacownemu gronu 
samorządowców. 
15. Zakończenie obrad LXI sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zakończył posiedzenie LXI sesji Rady 
Miasta Ostrołęki. 
Sesja trwała  od godz.10.00 do 13.30. 
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Tabela z indywidualnym głosowaniem radnych przyporządkowanym do poszczególnych 
projektów uchwał, stanowi załącznik do protokołu i jest do wglądu w Wydziale Organizacji    
i Obsługi Rady Miasta. 
 
 
 
Protokołował:                                                                                Przewodniczył: 
Grzegorz Ciecierski                                                 
                                                                                           Przewodniczący Rady Miasta 
                                                                                                           Ostrołęki  
 
                                                                                                      Dariusz Maciak  

 

 

 

 

 

 


